
1817 6/11 86: Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse 1818 
[Annelise Gotfredsen] 

at stedfortræderen godkendes som midlerti- 
digt medlem af Folketinget. 

Hr. Ole Espersen er valgt i Østre Stor- 
kreds, og i anledning af hans orlov indkaldes 
1. stedfortræder for Socialdemokratiet i den- 
ne storkreds, socialrådgiver Ingrid Bo Larsen. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde 
den 4. november behandlet denne sag, og jeg 
kan herefter på udvalgets vegne afgive føl- 
gende: 

Indstilling 

Socialrådgiver Ingrid Bo Larsen godken- 
des som midlertidigt medlem af Folketinget 
fra og med den 10. november 1986. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 102 stemmer. 

홢 Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Anden behandling af lovforslag nr. L 16: 
Forslag til lov om ændring af forskellige 

skattelove. (Skibsværftsaftalen). 
Af ministeren for skatter og afgifter (Foi- 

ghel). 
(Fremsat 7/10 86. Første behandling 14/10 

86. Betænkning 29/10 86). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sattes 
til, forhandling under ét. 

Forhandling 

Svend Andersen (S): 
Da det fremgår af betænkningen til det 

foreliggende lovforslag, at udvalget har be- 
skæftiget sig med andre områder af skibs- 
værftsaftalen end dem, der direkte henhører 
under skatteministeren, skal jeg tillade mig at 
gå videre og stille et par spørgsmål. 

Jeg vil godt høre, om det kan bekræftes, at 
der i overensstemmelse med aftalens punkt 7 
er sket en generel lempelse af de sikkerheds- 
krav, som stilles fra Skibskreditfonden. 

Spørgsmålet var altså, om der er sket en ge- 
nerel lempelse i forhold til hidtidig praksis i 
alle forhold, hvor sikkerhedskrav er stillet. 

Derefter vil jeg godt høre, om eksportkre- 
ditordningerne i alle forhold er blevet tilpas- 
set de ændrede låneordninger. Her tænker 
jeg på, om ændringen af garantierne fra 8 til 
14 år i fuldt omfang er blevet tilpasset eks- 
portkreditten. 

Ministeren for skatter og afgifter (Foighel): 
De spørgsmål, der blev stillet, hører jo alle 

sammen ind under industriministerens områ- 
de, hvad forespørgeren også er klar over. Jeg 
kan kun sige her, at jeg går ud fra, at alle 
aftalens punkter er opfyldt, men jeg skal på 
den givne foranledning undersøge det nær- 
mere og give præcis besked om det. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

' §§ 1-7 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behand- 
ling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til 

tredje behandling uden fornyet udvalgsbe- 
handling. Hvis ingen gør indsigelse mod det- 
te forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Forespørgsel nr. F 3: 
Forespørgsel til undervisningsministeren: 
»Hvilke initiativer agter undervisningsmi- 

nisteren at tage for at give folkeskolen tids- 
svarende muligheder?« 

Af J. K. Hansen (S) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 10/10 86. Fremme 

af forespørgslen vedtaget 16/10 86). 

Begrundelse 

Erling Olsen (S): 


